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Interfederaal overleg inzake nieuwkomersverklaring  -  Stand van zaken

In oktober 2015 sprak de Federale Regering af dat nieuwe immigranten voortaan een 
engagementsverklaring zouden moeten ondertekenen waarbij ze aangeven onze 
Europese rechten, plichten, waarden en vrijheden te zullen respecteren. Wie dat niet zou 
doen, zou geen verblijfsvergunning krijgen. Wie de verklaring met de voeten treedt, zou 
zijn verblijfsvergunning kunnen verliezen. De verklaring paste in een pakket van 
maatregelen die de instroom van asielzoekers zouden moeten beperken. In maart werd 
deze “nieuwkomersverklaring” goedgekeurd door de Federale Regering. 
 
In juni raakte bekend dat de Raad van State fundamentele bemerkingen heeft bij het 
ontwerp. Eén van de opmerkingen is dat verblijfsrecht een federale bevoegdheid is, maar 
integratie een gemeenschapsbevoegdheid. De federale overheid kan bijgevolg met 
betrekking tot integratie geen voorwaarden opleggen. De gemeenschappen zouden via 
het overlegcomité een vergelijk moeten vinden. 

Op 21 juni ondervroeg ik minister Homans hierover in de commissie. Zij antwoordde 
toen: “De federale overheid zal een samenwerkingsakkoord met de deelstaten 
bespreken. Indien er een akkoord is met alle deelstaten, zullen de deelstaten dat moeten 
agenderen op het Overlegcomité.” Verder zei minister Homans: “Aangezien het over een 
samenwerkingsakkoord gaat dat in de schoot van het Overlegcomité moet worden 
besproken, zal de uitwerking van dat akkoord in een decretaal initiatief vervat zijn. Dit 
impliceert dat het altijd zal worden besproken in dit Vlaams Parlement. Dat is een goede 
zaak.” 

Minister Homans zei ook nog: “Zijn we bereid om zelf een insteek te leveren, mocht 
blijken dat de Franse Gemeenschap niet verder wil? Ja, uiteraard, maar ik heb ook 
aangegeven dat we vooralsnog geen indicaties hebben dat dat het geval zou zijn. Maar u 
kent me, mijnheer Janssens, als we het samen kunnen doen, dan zullen we het samen 
doen. Als dat niet gaat omdat een bepaalde deelstaat niet meewil, dan zullen we niet 
laten om onze eigen bevoegdheden al dan niet impliciet uit te oefenen zodat we in 
Vlaanderen kunnen bereiken wat we willen bereiken en wat staatssecretaris Francken 
ook wil bereiken. We zullen dat doen, we moeten vooruit in de politiek, en in het 
slechtste geval – maar ik heb vooralsnog geen indicatie – zullen er verschillende 
nieuwkomersverklaringen zijn van de verschillende gemeenschappen. We wachten af hoe 
het nu verder loopt. In ieder geval, mochten de anderen niet meewillen, dan zullen wij 
zeker onze verantwoordelijkheid nemen.” 
 



1. Is er al een akkoord? Zo niet, is er al een bespreking geweest van het 
samenwerkingsakkoord met betrekking tot de nieuwkomersverklaring met de 
Federale Regering en de Franse Gemeenschapsregering? Zo ja, wanneer, wie was er 
aanwezig en wat was het resultaat van dit overleg? Zo niet, is een dergelijke 
vergadering gepland? Zo ja, wanneer en wie is er uitgenodigd? Zo niet, waarom nog 
niet? 

2. Wat is het tijdpad en het plan van aanpak? Wanneer zal de nieuwkomersverklaring 
geagendeerd worden in het Overlegcomité? Wanneer zal de minister volgens 
planning het decreet dat het samenwerkingsakkoord moet bekrachtigen, voorleggen 
aan het Vlaams Parlement? 

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Geert Bourgeois (404), Liesbeth Homans 
(687).
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Op 21 juni 2016 werd deze kwestie uitvoerig besproken in de Commissie Bestuurszaken, 
Binnenlands Bestuur, Inburgering en Stedenbeleid (zie vragen om uitleg nr. 2381, 2382, 
2386 en 2403). Er zijn momenteel nog geen nieuwe ontwikkelingen te melden. In 
navolging van het advies van de Raad van State zal de federale overheid het initiatief 
nemen om de inhoud van de nieuwkomersverklaring formeel door de deelstaten te laten 
bepalen.


